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Van: @drenthe.nl>
Verzonden: dinsdag 11 oktober 2022 16:01
Aan:
Onderwerp: RE: Twente 2023

Allen, 
 
 
Nog even terugkomend op het ambtelijk overleg van zoeven waar  duidelijk was over de meest recente 
ontwikkelingen vanuit het gezichtspunt van de NAM. Dit zijn de punten die hij noemde: 
 

1. De Regievoering in dit dossier is altijd afgestemd met EZK en daarmee ook met de stas. Stas heeft zich nu 
uitgesproken. 

2. Voor alle betrokkenen belangrijk snel duidelijkheid te krijgen over wat de plannen worden als ze gewijzigd 
worden.  

3. Als dit positie vd stas is dan is het evident dat NAM en stas op andere tijdslijnen zitten. Als gefaseerde 
transitie niet doorgaat komt NAM in andere realiteit. Alles geheel klaar maken in Drenthe kost minimaal 
een jaar.  

4. Voor NAM was het belangrijk dat SodM een sein gaf dat heropstart Twente veilig kon, dat is vorige week 
gegeven. : in NAM optiek staat alles dus klaar voor hervatting injectie in Twente. 

5. NAM blijft op de positie dat ze inzetten op een gefaseerde transitie. Als NAM een vergunning kwijtraakt 
waar ze honderden miljoenen in geïnvesteerd hebben (de huidige dus; injectie in Twente)…tsja… 

6. NAM heeft reguliere vergunningstijdlijn uitgesproken (zie eerdere presentatie en komt binnenkort in 
tabel). 

7. Het is onbekend hoe dit verder in de pers gekomen is, al was alles wat gepresenteerd is op de 
rondetafelgesprekken in principe openbaar. Noot : het was dus niet nav een speciaal persbericht van 
de NAM, EZK of SodM. Update : kan toch via mijnbouwvergunningen.nl gegaan zijn, zoals in het 
artikel van RTV oost genoemd wordt. De info is daar te vinden. 

 
We blijven aandringen op goede communicatie en ruimte om proces netjes af te lopen, dit wordt door  
beaamt. 
 
 

Met vriendelijke groet,
 

Team Water, Bodem en Milieu 
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Volg ons op
      

  

Dit bericht en de bijgevoegde bestanden zijn vertrouwelijk en alleen bestemd voor de geadresseerde(n). 
Indien u dit bericht niet in goede staat ontvangt, waarschuw dan de afzender. 

  

 

Van:   
Verzonden: dinsdag 11 oktober 2022 13:57 
Aan: @emmen.nl>; @coevorden.nl>;  

@drenthe.nl>; @vechtstromen.nl> 
Onderwerp: RE: Twente 2023 
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Allen, 
 
Met uitgebreidere reactie uit den Haag: 
https://www.rtvoost.nl/nieuws/2151126/staatssecretaris-vijlbrief-opstarten-afvalwaterinjectie-kan-niet-zonder-
vergunning 
 
De stas legt dus eindelijk zijn kaarten op tafel (waar wij al maanden om vragen): hij wil NIET dat de injectie in Twente 
hervat wordt. 
 
Een paar interessante citaten uit het RTV Oost artikel met een paar annotaties vanuit mijn kant: 
SodM-woordvoerder : "De NAM heeft een vergunning voor de tolueen installatie, maar die 
vergunning loopt tot en met 31 december van dit jaar. Volgens ons kan de NAM niet opstarten zolang er 
geen nieuwe vergunning is afgegeven."  
de vergunning voor de koolstoffilters is kort geleden afgegeven door de stas. In de tussentijd zijn er geen 
proces- of regelwijzigingen geweest, de stas heeft m.i. weinig argumenten om een nieuwe aanvraag te 
weigeren. 
 
Bovendien is er volgens  nog een ander probleem voor de NAM. Uit recent onderzoek is gebleken dat 
de NAM de monitoring van het afvalwater onvoldoende op orde had. Als gevolg daarvan is het 
monitoringsprogramma aangescherpt. 

: "Het Staatstoezicht heeft positief geadviseerd over de aanscherping van dat 

monitoringsprogramma, maar dat moet wel nog steeds worden goedgekeurd door het ministerie van 

Economische Zaken. Als de NAM weer wil opstarten, dan moet dat wel veilig kunnen. Dat is een harde eis 

van Staatstoezicht." 

SodM heeft positief geadviseerd en de vergunningsaanvraag voor het water injectie management (WIMS) 

plan. Dit plan ligt al geruime tijd bij EZK te wachten op goedkeuring. 

 

Ook staatssecretaris Hans Vijlbrief van Mijnbouw is duidelijk in zijn reactie op de aangekondigde plannen 

van de NAM: "De afvalwaterinjectie in Twente kan niet worden hervat. Want per 1 januari vervalt de 

vergunning en dus is opstarten niet mogelijk. Eerst zal die tolueenvergunning op orde moeten zijn. De NAM 

is bezig met een schoner alternatief in Drenthe. Als dat veilig kan, kan de oliewinning weer worden hervat.” 

Nogmaals: de “tolueenverguning” is op orde maar loopt af per 31 december. De stas heeft weinig 

argumenten in handen als hij een nieuwe vergunningsaanvraag weigert. Verder geen woord over het WIMS. 
 
 
Mijn indruk is de volgende: deze mededeling van NAM forceerde de stas zijn wensen duidelijk te maken. Nu is NAM 
aan zet: gaan ze een vergunningsaanvraag voor na 1 januari doen en een snel besluit over het WIMS vragen? En als 
dit vertraagd of afgewezen wordt; gaan ze dan naar de rechter? 
Voor ons als decentrale overheden is er op dit moment 1 ding van belang: de snelheid van het totale proces in 
Drenthe moet losgekoppeld blijven van de ontwikkelingen in Drenthe, en ik hoor graag van NAM wat hun 
inschatting is over heropstarten in Twente in 2023 nu de stas zo duidelijk NEE heeft gezegd. 
 
 

 
 

Met vriendelijke groet,
 

Team Water, Bodem en Milieu 
 

 

  






